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Al compàs de la cobla i els grallers, els gegants i cap-grossos donaren 
la nota de color en la cercavila que obrí la trobada del 14 de setembre. 

(Foto Pumareda)



L’homenatge a 
l’àvia centenària, 
Consol Bailó, 
fou un dels moments 
més emotius de la diada. 
(Foto Pumareda)

Aspecte de la Plaça Major, 
durant l’actuació 

dels Grallers de Banyoles. 
(Foto Pumareda) __ __ '



II TROBADA DE L’ASSOCIACIÓ CAP DE CREUS - CAP SANT VICENÇ:

PER UNES HORES, VAM OBLIDAR LA FRONTERA...
Una jornada emotiva, la del 14 de setembre, a Llançà. Començà amb la rebuda de les auto

ritats, a la Casa de la Vila. Hi assistiren el Delegat de la Generalitat, Xavier Soy, el President de 
la Diputació, Salvador Carrera, el Diputat al Parlament Josep Montalat, l’Alcalde de Figueres, 
Marià Lorca, i el de Palau Saverdera, Narcís Deusedas. Així mateix, encapçalant les representa
cions dels Ajuntaments de l’Associació, hi eren presents els batlles de Banyuls, Portvendres, 
Cervera, Portbou, Colera i Llançà: Jean Rede, Jean Jacques Vila, Jean Martí, Moisès Sàez, Carles 
Camps i Josep M. Salvatella; i els tinents d’alcalde de Cotlliure I el Port de la Selva: August 
Pastoret i Genis Pinart.

Tot seguit, la cercavila, animada pel ball dels gegants, fins a la Plaça. La missa, a l’Església 
Parroquial, concelebrada pels Vicaris Generals de Perpinyà i Girona, amb els rectors de Cotlliure, 
Banyuls i Llançà. Una missa especial, amb l’ofrena dels fruits de la terra i del mar, amb diversos 
cants, lectures adients i amb la sardana ”Cap de Creus”, ballada per la colla i viscuda pels 
presents amb sentida emoció.

Al migdia, a la Plaça Major, l’acte d’agermanament. Salutació de l’Alcalde de Llançà i par
laments del Batlle de Banyuls, el Delegat de la Generalitat i el President de la Diputació. Actua
cions dels gegants i cap-grossos de Figueres, la colla sardanista "Palau del vent”, els Grallers 
de Banyoles i la cobla "Girona”. Homenatge a Consol Bailó i Salvà, que el 2 de setembre complí 
cent anys i que fou rebuda amb una clamorosa ovació. Enlairada de globus i coets. L’espec- 
tacle de la Plaça, curulla de gent, era realment impressionant.

Després, inauguració de la I Mostra d’Art dels pobles de l’Associació, a la sala d’exposicions 
de l’Edifici de Serveis. Sardanes i dinar popular, al carrer Dolors Falcó, amb uns sis-cents 
començals.

A la tarda, nova audició de sardanes. I, al Pati Blanc, l’acte de cloenda —amb l’actuació 
de l’esbart "Sant Genis”, de Taradell, i el pianista Carles Coll— tancà amb gran brillantor la 
diada, que reuní en germanor la gent dels vuit pobles.

La tribuna d’autoritats, mentre el Batlle adreçava la seva salutació als presents.
(Foto R. Roqué)



SALUTACIÓ DE L’ALCALDE DE LLANÇÀ
i PRESIDENT DE L’ASSOCIACIÓ, JOSEP M. SALVATELLA

Senyor Delegat de la Generalitat de Catalunya, senyor President de la Diputació de Girona, 
senyor Diputat al Parlament, amics Alcaldes aquí presents:

Permeteu-me, amb el degut respecte a la vostra autoritat, que m’adreci avui als veritables 
protagonistes d’aquesta jornada. Permeteu-me que m’adreci als qui són aquí, omplint aquesta 
plaça de Llançà, que ens acull amb els braços oberts. Ells són la raó de ser d’aquesta diada. 
Ells són l’ànima de la nostra Associació Cap de Creus-Cap Sant Vicenç.

Per això, jo us saludo a vosaltres, ciutadans de Cotlliure, els qui viviu a banda i banda de 
la Dui, vora les pedres antigues del Castell Reial.

I a vosaltres, amics de Portvendres, el Port de Venus, on les aigües conserven encara en 
les seves ones el record de les proes de mil vaixells d’arreu del món.

Gràcies, tanmateix, a vosaltres, gent de Banyuls, per la vostra gentil hospitalitat en ocasió 
de la primera trobada, el mes de juny passat, en la vostra vila joiosament engalanada, pubilla 
del mar, mirall de bonhomia.

Benvinguts, també, els qui sou de Cervera, que és per a nosaltres la porta d’Europa, recés 
de vianants de totes les contrades del Pirineu.

Vull saludar, així mateix, als qui heu vingut des de Portbou, companys de tantes jornades 
i de tantes il·lusions compartides.

I a aquells que aquí hi ha de Colera, homes i dones aimants de la seva terra, defensors 
aferrissats de la seva personalitat.

I a la gent del Port de la Selva, que han crescut sota la mirada protectora de Sant Pere 
de Rodes, vora les cales i els penya-segats del Cap de Creus.

I també, és clar, us vull saludar molt especialment a vosaltres, els qui viviu i conviviu amb 
mi a l’ombra d’aquest Arbre de la Llibertat, als volguts, als estimats companys de Llançà.

Feliços tots nosaltres, amics. Feliços tots nosaltres, per tantes coses... Feliços nosaltres, 
per tenir la sort de viure en una terra com la nostra, escollida pels déus, en aquesta terra 
que Josep Pla anomenà ”el Golf de la Selva", del Cap de Creus al Cap Sant Vicenç. En aquesta 
terra orejada per la tramuntana, sota aquest cel clar, al costat d’aquesta mar blavíssima. En 
aquesta terra que al gener es vesteix de núvia amb la florida dels ametllers i a la tardor, ara 
aviat, es cobrirà amb la porpra sagnant dels pàmpols.

Feliços nosaltres, amics. Perquè vivim en una terra xopa d’història. En una terra que tra
vessaren els exèrcits de l’antiguitat, des d’Aníbal a Pere el Gran. Vora una mar que solcaren 
els navilis grecs, fenicis, cartaginesos, árabes, romans...

Feliços nosaltres, que vivim en una terra amarada de cultura i ’dart. En una terra que ha 
infantat la gràcia mediterrània dels nusos femenins d’Arístides Maillol; els versos lluminosos, 
vitals, de Josep M.a de Sagarra; l’impacte cromàtic de la millor pintura cotlliurenca.

Feliços nosaltres, amics. Perquè vivim en una terra capaç de donar-nos les llagostes del 
Cap de Creus, els moscats de Llançà i de Colera, les anxoves de Cotlliure, el vi de Banyuls...

Feliços nosaltres, amics, que ens podem trobar avui aquí, agermanats en aquesta festa, 
que és la festa de tots. I ens hi trobem, germans de sang, units per una mateixa història, per 
una mateixa cultura, per una mateixa llengua.

Jo us voldria parlar amb el cor a la mà. Jo voldria que les meves paraules tinguessin el 
tall acerat d’una espasa i la passió arravatada d’un amor primer, per descobrir-vos allò que som 
i d’on venim. Per descobrir-vos la nostra identitat.

Perquè nosaltres, uns i altres, tots plegats, som catalans. Quan us parlin, que us en parlaran, 
d'una Catalunya francesa i d'una Catalunya espanyola, quan us parlin d’una Catalunya del Nord 
i d’una Catalunya del Sud, quan pretenguin trossejar-vos en mil bocins la pàtria,' digueu que no 
ho accepteu, digueu-los-hi que és mentida. Digueu-los-hi, amics, que tots som germans i que 
els germans només tenen una sola mare.

De Salses a Guardamar, de Fraga fins a l’Alguer, una sola senyera ens agermana, una sola 
terra ens acull, una sola llengua ens uneix.

Només hi ha una sola Catalunya!
Moltes mercès i que tingueu una bona diada.

(A la Plaça de Llançà, en ocasió de la 
II Trobada de l’Associació Cap de Creus-Cap Sant Vicenç. 14-9-86).



MÚSICA A L’ESTIU
De mica en mica, Llançà es va configurant com una vila amb un cert prestigi artístic. Per 

cinquena vegada, es celebrà el Curs de Música, el mes de juliol. Aquest cop aplegà una cinquan
tena d'alumnes de França, Suïssa i Anglaterra, així com de Catalunya i de la resta d’Espanya. Els 
professors que impartiren les classes, alguns d’ells ja vells coneguts nostres, foren Fernando 
Fernàndez-Lavie, Brigitte Buxtorf, Andrée Armène Stakian, Tatiana Valleise-Djourova i Pedro 
Ibáñez. Durant el curs, que comprengué les seccions de guitarra, violí, violoncel i flauta travesse
ra, hi hagué quatre concerts a la Casa de Cultura, dos amb els professors i dos amb els alumnes.

Al mes d’agost s’oferiren dos concerts més, a l’Església Parroquial. El dia 15, Gonçal Come
llas tornà, com l’any passat, a meravellar-nos amb el seu domini del violi, acompanyat aquesta 
vegada pel pianista Antoni Besses.

La vigília de la Festa Major, foren Carles Coll, al piano, i Josep Quer, al contrabaix, els 
concertistes.

FESTA MAJOR
Després de diverses experiències, en els darrers anys, es tornà altra vegada al tipus de 

festa popular, aquest estiu, en el recinte de la Plaça Major. Això suposà un gran èxit de públic, 
que respongué massivament. En definitiva, és el que importa en una Festa Major.

Destaquem les actuacions de la cobla-orquestra "Amoga”; la cobla "Ciutat de Girona”; els 
conjunts "Lava", "Foxtrot" i "Brindis"; els titellaires del TEI de Sant Marçal i el grup "Veus de 
Besalú”. Un espectacle original fou el "Ball de Diables” de Sant Quinti de Mediona, que omplí 
de llum i color el vespre del dissabte. Cucanyes i jocs infantils, petanca, concurs de dibuix, 
partits de futbol, concurs de colles sardanistes, escacs, vela, tir al plat i taekwon-do completa
ren el programa. Exposicions de fotografia i d’artesania. I la presència, a la Plaça de l’estudi 
mòbil de Catalunya Ràdio.

ACTUACIONS ESPORTIVES
A mitjans de juliol, vam presentar a la nostra vila, en dues sessions, l’espectacle dels "pilots 

suïcides", comandats per Mario da Luz.
Una altra iniciativa, que va resultar interessant per a molta gent, fou l'exhibició, el primer 

diumenge de setembre, dels cotxes 4x4, amb els seus difícils I arriscats equilibris en zones molt 
accidentades. Al matí tingué lloc prop de la Font d’en Falcó i a la tarda a les roques marines 
de Sant Carles. Hi participaren conductors francesos i catalans, amb l'organització de "Roussillon 
Animations”.

El 24 d’agost, al Port de la Selva, i sota els auspicis de l'Associació Cap de Creus-Cap Sant 
Vicenç, tingué lloc la "I Regata de llagut català”, amb la participació de catorze tripulacions. Els 
remers llançanencs assoliren la quarta plaça, després d’una notable actuació. Esperem que l’any 
vinent, amb l’adquisició pels Ajuntaments o les Confraries d’algunes embarcacions, aquest tipus 
de proves, sempre espectaculars, puguin celebar-se a altres localitats, entre elles la nostra.

ACTES DIVERSOS
El Curs-stage de Dansa, sota la direcció de Liliane Augé, es desenvolupà la segona quin

zena de juliol. Com a cloenda, hi hagué una vetllada, al Pati Blanc, amb l’actuació dels ballarins 
parisienes Catherine Jeannic i Alain Vaspart, amb els alumnes de l’Escola d’Art Coreogràfic.

Durant l’estiu, les habituals ballades de sardanes dels dijous foren a càrrec de les cobles 
"Camprodon” i "Foment de la Sardana”. L’escenari s’alternà entre la Plaça Major i la Plaça 
de Catalunya, un marc nou i molt adient.

PAVELLÓ POLISPORTIU
Després d’alguns retards, provocats pel procés administratiu, i d’haver quedat deserta la 

primera subhasta, finalment el darrer dia de setembre s’han obert les pliques de la segona convo
catòria. Es presentaren dues ofertes, essent la més avantatjosa la de CONTVI, S.A., de Barberà 
del Vallès, per un total de 35.280.000 pessetes. La primera fase del Pavelló Polisportiu s’adjudi
carà doncs, previsiblement en un proper Ple, a aquesta empresa. Esperem que ben aviat puguin 
començar les obres.



L’ASSOT DE L’ESTIU: ELS FOCS
Foren unes jornades molt tristes, del 19 al 22 de juliol. Quan semblava que ja s’havia acabat, 

que s’havia aconseguit dominar, tornava a començar per una altra banda. Dia i nit, la gent mirava 
amb ulls incrèduls les noves columnes de fum que s’aixecaven a les nostres contrades. L’Em- 
pordà va cremar per tots quatre costats. Llançà no fou una excepció. Una volta amb cotxe, 
dies després, pels llocs i pobles cremats fou, podeu creure-ho, una de les experiències més 
depriments que hem tingut.

L’esforç del cos de bombers, professionals i voluntaris, resultà titànic, en una colla de dies 
dramàtics. Èl nostre agraïment per a tots ells. Sense el seu treball, les conseqüències podien 
haver estat molt pitjors. Totes les forces que hi havia a la vila hi van col·laborar: Policia Municipal, 
Mossos d’Esquadra, Guàrdia Civil... I nombrosos voluntaris, gent conscient de la seva condició 
de ciutadans. Gràcies a tots.

A Llançà va cremar, aproximadament, un 30% del terme municipal. El perill més greu fou, 
però, a la zona de Faner on el foc afectà algunes clases. No hi hagué víctimes, per sort, però 
sí un sentiment col·lectiu de preocupació i, en alguns casos, de por.

El president Pujol, la tarda de l'Onze de Setembre, en una visita simbòlica a Cantallops, el 
poble més afectat de la comarca, assenyalava: "Així com els vostres avis superaren el desastre 
de la fil·loxera, que va començar en aquestes terres, així també vosaltres superareu aquest. Les 
alzines i els suros, que avui ja he vist rebrotats, són el senyal més clar que la vida continua i venç”.

MOCIÓ DE L’ALCALDIA
Aprovada per unanimitat pel Ple de 25-7-86, resumim a continuació la proposta sobre l’adop- 

ció de mesures, amb la finalitat de prevenir la possibilitat d’incendis i alleugerir les seves con
seqüències.

1) Instal·lació d’hidrants (Durant l’any 1985 se’n varen col·locar sis i al 1986, vuit, havent-n’hi 
ja vuit més de contractats. Ara se’n volen posar set a les zones d’urbanitzacions (2 a la farella 
i a Grifeu, 1 a la Bateria, 1 a la Coma, 1 al Cau del Llop i 1 a Cap de Ras).

2) Neteja de solars (Requerir als propietaris que els tinguin en males condicions perquè proce
deixin a la seva neteja, advertint-los que en cas contrari ho farà l'Ajuntament, pel sistema d’exe- 
cució subsidiària, amb càrrec a l’interessat).

3) Obres d’urbanització (Agilitzar els tràmits ja en marxa per al Cau del Llop i encarregar 
els projectes de Faner i Super Faner).

4) Abocador d’escombraries (Encarregar projecte tècnic d’un nou abocador controlat. 
Iniciar gestions amb els Ajuntaments de Portbou, Colera, el Port de la Selva I la Selva de Mar, 
per estudiar les possibilitats d’una acció mancomunada).

5) Repoblació i neteja de boscos (Informar els propietaris de les línies de crèdit i subvencions 
de la Generalitat. Repoblar l’Ajuntament alguna zona concreta de propietat municipal. Aconsellar 
la repoblació a base d’alzines sureres, arbre autòcton a la comarca i el més resistent als incendis. 
Demanar a la Generalitat un servei de vigilància rural i ajuda per acondicionar els accessos i 
camins de muntanya).

ÚLTIMA HORA
Amb data 2 d’octubre, la Comissió de Govern de l'Ajuntament ha concedit el 

corresponent permís d’obres al Club Nàutic de Llançà per la construcció del port es- 
portiu-pesquer. Amb anterioritat, la Generalitat de Catalunya havia autoritzat la conces
sió i aprovat l’ajuda econòmica adient.

El procés ha estat, evidentment, llarg; però la importància de l’obra ho requeria. 
Abans de concedir aquest permís, l’Ajuntament, a més de la documentació aportada 
pel Club Nàutic i el redactor del projecte, l’enginyer Benigno Suàrez, ha recollit infor
mació de la Direcció de Ports i Costes i ha considerat un exhaustiu informe tècnic 
encarregat a l’empresa Ingiplan, S.A., i un altre de caire jurídic dels serveis de la 
Diputació de Girona.

Finalment, després de diverses reunions amb la Conselleria de Política Territorial 
i Obres Públiques i amb l’entitat concessionària, l’Ajuntament ha donat llum verda al 
projecte, condicionant-lo, però a un complet llistat de mesures, encaminades a asse
gurar la mínima conflictivitat en els aspectes de serveis i circulació i la màxima segu
retat en la conservació de la platja.

Esperem que el nou port sigui una realitat positiva per a tots els llançanencs.



UN TESTIMONI
Amb referència al tema dels focs, ens sembla oportú publicar part d’una carta al 

director que hem llegit al setmanari "Hora Nova”, escrita per una senyora belga, resi
dent a Llançà. Són unes ratlles que ens han colpit pel que signifiquen de cant a la 
solidaritat i a l’esperança:

«...La nostra casa, situada a Faner de Baix, estava voltada de pins i xiprers. Quan 
el foc va travessar la carretera i les flames començaven a cremar els arbres, vam 
fugir. Des de lluny, vam veure «Li Mohinette» cremant. Mai ho oblidarem.

De sobte, amb els bombers van arribar amics, persones conegudes i desconegu
des, amb galledes, regadores, mangueres, gibrells, branques... I tots junts vam apagar 
les flames, que reapareixien amb el vent fortíssim.

Donem les gràcies a Torcuato Pérez, a la seva dona Isabel, a Emili Compte, a Fran
cesc Boada, al senyor belga Ramains i al seu fill, a Emília Torres, a la petita Anna, 
de tres anys, que va venir amb la galleda de joguina plena d’aigua per ajudar-nos.

Gràcies a tots els bombers, a tots els obrers de l’electricitat que tan de pressa 
ens van donar la llum. Gràcies a vostès, amics desconeguts, que ens van ajudar tots 
la nit, vigilant el barri. Gràcies a tots, la nostra casa s’ha cremat només en part i vam 
poder salvar la nostra gateta.

Oh, miracle! Una flor, una malva-rosa, Túnica del jardí, ha florit entre les herbes 
cremades...

Maguy Stassen
Brusel.les.»

Després del foc, la desolació, la cendra, la mort... 
(Foto Joan M. Pau)



JOSEP M. SALVATELLA, PRESIDENT COMARCAL DE C.D.C.
En l’elecció celebrada a Figueres el dia 2 de setembre, l’alcalde de Llançà, Josep M. Salva- 

tella, fou votat per àmplia majoria com a President de l’Agrupació de l’Alt Empordà del seu 
partit, Convergència Democràtica de Catalunya.

La tasca a desenvolupar pel nou Comitè Executiu Comarcal és important, més si tenim en 
compte la proximitat de les Eleccions Municipals. La nostra comarca, amb seixanta-vuit muni
cipis, té una personalitat rellevant dins el conjunt de Catalunya.

«LLANÇÀ, NOTES HISTÒRIQUES»
La presentació d’aquest llibre, original de Mn. Josep Clavaguera i Canet, tingué lloc el 18 

de juliol, a la sala d’actes de l’Ajuntament, i amb un conferenciant il·lustre: el Molt Honorable 
Sr. Miquel Coll i Alentorn, historiador i President del Parlament de Catalunya.

Després d’unes paraules del Batlle, l’autor glosà el procés de redacció del llibre, i el senyor 
Miquel Coll, amb paraula fàcil i documentada, en destacà diversos aspectes, tot subratllant la 
importància de la historiografia local, que recupera el passat dels nostres pobles. Foren presents 
a l’acte el Diputat al Parlament Josep Montalat i el Senador Narcis Oliveras. També volgué 
acompanyar-nos, en aquesta ocasió, l'escriptor Pere Calders, habitual estiuejant de Llançà, 
guardonat aquest any amb el Premi d’Honor de les Lletres Catalanes.

Del llibre en qüestió se n'ha fet una tirada normal de dos mil set-cents exemplars i una 
altra de reduïda, amb enquadernació especial i numerada, de tres-cents. L’acollida dels llança- 
nencs i visitants ha estat molt favorable i, en aquests moments, se n’ha venut ja una consi
derable quantitat.

Creiem que, tant pel contingut com per la presentació, n’ha resultat un document digne 
de la nostra població. Cal destacar, a més del treball de l’autor, la col·laboració de Joan M. Pau 
i Vicenç Pumareda, responsables de les fotografies, i la tasca editorial de Salvat, S.A., de Barcelona.

LLEGAT DOLORS FALCÓ
En un acte celebrat a l’Ajuntament, en presència de l’Alcalde i del Secretari, el President 

del Llegat Dolors Falcó i Burgell, Mn. Josep Clavaguera, féu entrega a Josep M.a Masó, President 
de l’Assemblea Local de Creu Roja, de la quantitat de 103.483 pessetes, destinades a l’adqui- 
sició d’equipaments. Aquest lliurament correspon al total dels béns que restaven en el moment 
de l’extinció del Llegat, una vegada abonada la placa que es posà al carrer Rafael Estela. 
D’aquesta manera es dóna compliment als acords de la Junta del Llegat.

CURSOS D’HIVERN
ORGANITZATS PER L’AJUNTAMENT DE LLANÇÀ

ESCOLA MUNICIPAL DARTS PLÀSTIQUES
DIRECCIÓ: JOSEP MARTÍNEZ LOZANO

EDIFICI DE SERVEIS (ÀTIC)

CURS DE LLENGUA CATALANA
PROFESSORA: ENRICA HERAS

COL.LEGI PÚBLIC «POMPEU FABRA»

INFORMACIÓ i INSCRIPCIONS: OFICINA DE L’AJUNTAMENT - (TEL. 38 01 81)



Miquel Coll i Alentorn a la seva arribada, davant la Casa de la Vila.(Foto
Pumareda)

(Foto



CARTA DEL BATLLE
Amics:
L’aigua. Anys enrera tothom opinava, a Llançà, 

que això no era problema. Que la font de la Creu, a 
més de donar la millor qualitat, era pràcticament 
inesgotable. Però la secada del 83, unida al fort 
increment turístic, ens demostrà el contrari. Real
ment, aquell estiu i tardor es va passar malament, 
amb la salinització creixent de tots els pous.

L’Ajuntament es va començar a moure. No era 
fàcil. Consultes amb tècnics diversos. Estudis de la 
possible portada d’aigües des de Boadella, en 
companyia d'altres pobles. Captacions a la zona de 
Peralada-Vilanova? Decisió posterior, a la vista dels 
informes recollits: la presa de la riera de la Valleta. 
Encàrrec del projecte, a l'enginyer Ramon Galimany, 
i redacció del mateix. Entrevistes i reunions al Con
sorci de la Costa Brava i a la Confederació Hidro
gràfica del Pirineu Oriental. Aprovació i tramesa del 
projecte. Posteriors rectificacions. Fins aquí hem 
arribat. El camí a seguir, fins a la realització de la 
presa, és encara llarg, però anem endavant.

Aquesta solució, a llarg termini, pot ser la defi
nitiva. Però... i mentrestant, què? Calia trobar una 
altra sortida, d’efectes immediats. Llavors, amb 
l’ajut de la Direcció d’Obres Hidràuliques de la Ge
neralitat, es féu un estudi aprofundit del subsòl. Es 
feren prospeccions i, finalment, s’obriren dos pous 
nous, de característiques especials, a la zona dels 
Lledoners. Es féu l’obra d'interconnexió de capta
cions i la informatització del procés. Una feina por
tada a ritme ràpid, quasibé a contrarellotge.

Els resultats, vista l’experiència d’aquest darrer 
estiu, no poden ser més encoratjadors. Un any, 
aquest 86, de no massa bones perspectives quant 
a pluges; les darreres, a primers de març. I malgrat 
tot, malgrat la massiva afluència de turistes en una 
temporada francament bona, malgrattambé els nom
brosos incendis amb les seves repercusions, no hi 
ha hagut quasibé problemes. El grau de salinització 
de l’aigua —que s’ha pogut ja subministrar d’una 
mateixa qualitat a tot el poble— no ha passat, 
durant l’estiu, dels 159 ions/clor, quan és tolerable 
fins als 300. (Tinguem en compte que al 83 es va 
arribar als 15.000).

La guerra de l’aigua no s'ha decidit encara 
del tot i surten, de vegades, problemes puntuals 
i imprevisibles. Però s'ha guanyat una batalla impor
tant. I ens veiem esperançats de cara a la victòria 
final.

OFICINA MUNICIPAL 
D’INFORMACIÓ TURÍSTICA
RESUM D’ACTIVITATS 1986

Persones ateses a l’Oficina:
Setmana Santa....................... 360
Juny.......................................... 2.032
Juliol.......................................... 7.096
Agost..................................... 8.318
Setembre................................. 2.730

Total.......................................... 20.536
(Ateses per escrit: 527 - Per telèfon: 383)
Per països d’origen: Catalunya, 4034 - 

Resta d’Espanya, 2.028 - França, 5.981 - 
Alemanya, 2.880 - Bèlgica, 2.079 - Holanda, 
874 - Itàlia, 803 - Gran Bretanya, 1.338 - 
Suïssa, 181 - Escandinàvia, 73 - Resta d’Euro- 
pa, 121 - U.S.A., 17 - Resta d’Amèrica, 126 - 
Àfrica, 1.

NOUS PROJECTES
En el capítol d’bres, estem en plena tra

mitació del projecte d’urbanització de la 
zona del Cau del Llop, que té algunes difi
cultats degudes a la diversitat de propietaris 
i al fet que s’han de fer algunes cessions 
de terrenys. De tota manera, comptem que 
és una obra a fer durant l’any 87.

Quant a projectes de nova redacció, 
podem dir que ja està enllestit el de l’enllu
menat de la Vila, obra del tècnic Josep M. 
Gironella. Aquesta obra està dividida en sec
tors, els dos primers dels quals, que corres
ponen al centre de la població, es volen 
presentar al Pla d’Obres i Serveis de la 
Generalitat.

En fase de redacció tenim el projecte 
del nou camp de futbol, que d’aquí a un parell 
de mesos estarà llest. És una realització que 
pot ser realitat una vegada’acabat el Pavelló 
Polisportiu.



VIDA MUNICIPAL
Juliol - setembre 1986.

COMISSIÓ DE GOVERN
Sessions: 3, 18 i 31 de juliol; 13 i 28 d’agost; 4, 8, 18 i 25 de setembre.

Llicències d’obres concedides: majors, 11 - menors, 34.
Denegades: majors, 3 - menors, 4.
Informes: 15. - Requeriments: 13.
Subministre d’aigua: 13. - Obertura d’establiments: 11.
Canvis de titularitat: 7. - Ocupació de via pública: 19.
Nínxols: 2. - Guals: 5. - Rètols: 3. - Altres llicències: 13.
Reclamacions de plus-vàlua admeses: 11. - Desestimades: 3.
Altres reclamacions ateses: 7.
Despeses aprovades: 18.272.913 pessetes.

ACORDS DEL PLE
7 JULIOL
Aprovació definitiva del projecte d'urbanització d’un carrer al paratge La Coma.- Aprovació 

definitiva del projecte d’accés al Pavelló Polisportiu.- Inici d’expedient dels límits de la finca del 
Sr. Enric Sabater.- Concert amb la Seguretat Social per al C.A.P.- Aprovació inicial de l’estudi 
de la zona verda de la unitat d’actuació Grifeu II (2.a fase).- Sol·licitud de subvenció per l’edició 
del llibre «Llançà, notes històriques».- Ratificació de l’acord de la Junta General del Consorci 
de la Costa Brava sobre el préstec amb el Banc de Crèdit Local, per les obres de Millora del 
Sanejament i de la Xarxa d’Aigua.- Sol·licitud d’ajuda per les obres de l’accés nord (Av/ Mestral).

25 JULIOL
Sol·licitud de declaració de zona catastròfica.- Proposta de l’Alcaldia sobre mesures per la 

protecció d’Incendis.- Reclamacions de contribucions especials de la Interconnexió de captacions 
d’aigua.- Reclamació de contribucions especials del carrer Rafael Estela.- Reclamació de la 
quota de l’enllumenat públic del sector Sant Carles.- Retribución^ complementàries del personal 
actiu per al 1986.

8 SETEMBRE
Revisió de preus i plec de condicions de la 1.a fase del Pavelló Polisportiu.- Aprovació 

d’esmenes a la modificació del Pla General.- Encàrrec d’estudi tècnic per l’emplaçament del 
nou cementiri.- Adjudicació dels treballs fotogramètrics previs a la revisió d’urbana (Polux, S.A., 
de Girona).- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit n.° 2.- Reclamació de contribu
cions especials de la urbanització Avinguda Mestral (2.a fase).- Expedient de delimitació de la 
finca del Sr. Pere Cunill.- Pròrroga del contracte d’auxiliars de Policia Municipal.- Acord per la 
compra d’un llagut de regates.



(Fotos Pumareda)

2 de setembre: 
Consol Bailó i Salvà, 
100 anys.
Dos moments de l’acte 
de felicitació 
que tingué lloc 
al domicili de l’interessada. 
Delegacions de l'Ajuntament, 
la Llar del Pensionista 
i la Comissió organitzadora 
dels Homenatges 
a la Vellesa 
oferiren diversos presents 
a la Consol 
en el seu aniversari.


